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Euroopan parlamentin puhemiehen Roberta Metsolan puhe 

Eurooppa-neuvoston kokouksessa 

15. joulukuuta 2022 

 

Tämä on ollut vaikea viikko Brysselissä. Belgian viranomaisten antamien tietojen mukaan 

eräitä henkilöitä epäillään vahvasti yhteyksistä itsevaltaisiin hallituksiin, ja nämä käyvät 

kauppaa vaikutusvallasta tavalla, jonka tarkoituksena vaikuttaa olevan menettelyjemme 

rapauttaminen. 

 

Olemme työskennelleet yhdessä Belgian viranomaisten kanssa, ja olen siitä erittäin kiitollinen. 

Tarkoituksena oli heikentää menettelyjämme. Sitä ei päässyt tapahtumaan. Epäillyt on 

pidätetty, heitä on kuulusteltu ja heidät on asetettu syytteeseen – niin kuin asiaan kuuluukin.  

 

Mutta vaikka voimme tietenkin pyrkiä lisäämään pelotteita ja avoimuutta – ja aionkin johtaa 

perinpohjaista uudistusprosessia – aina löytyy joku, jolle kassillinen rahaa on riskin arvoinen. 

Olennaista on, että nämä ihmiset ymmärtävät, että he jäävät kiinni, että näillä teoilla on 

seurauksia, että yksikkömme toimivat ja että he tulevat saamaan rangaistuksensa.  

 

Tätä on oikeusvaltio. Näin me reagoimme ja rakennamme luottamuksen uudelleen.  

 

Kuten tiedämme, luottamuksen rakentaminen vie vuosia, mutta sen voi tuhota hetkessä. Tämä 

luottamuskysymys johdattaa minut myös takaisin keskusteluun Romanian ja Bulgarian 

liittymisestä Schengen-alueeseen.  

 

Oli pettymys nähdä, että viime viikolla neuvosto jälleen murskasi miljoonien eurooppalaisten 

toiveet päättämällä lykätä taas kerran näiden kahden maan liittymistä Schengen-alueeseen.  

 

Sisärajojen poistamista lukuun ottamatta Romanian ja Bulgarian on sovellettava Schengenin 

säännöstöä kokonaisuudessaan. Kuten muutkin Schengen-alueeseen kuuluvat maat, ne 

kantavat täyden vastuun Schengen-alueen ulkorajojen turvallisuudesta ja vakaudesta 

nauttimatta kuitenkaan sen eduista.  

 

Bulgaria ja Romania saivat onnistuneesti päätökseen vuoden 2011 Schengen-

arviointiprosessinsa. Siitä on yli 11 vuotta. 

 

Se on liian pitkä aika. Nyt olisi historiallinen tilaisuus korjata tilanne.  

 

Klaus Iohannis sanoi kerran, ihmisten mieliin pystytettyjen raja-aitojen purkaminen vie paljon 

kauemmin. Hän oli oikeassa. Voimme olla ylpeitä unionin menneisyydestä, jossa muureja on 

purettu ja joka on yhdistänyt ihmisiä. Tämä on jälleen mahdollista, jos meillä on rohkeutta 

tehdä poliittisia päätöksiä, joilla meidän sukupolvemme jättää oman jälkensä Euroopan 

rakennustyöhön. 

 

Voimme saada aikaan muutoksia näinä vaikeina aikoina. Ukrainassa sota on jatkunut lähes 

300 päivää, inflaatio kiihtyy, energian hinnat ovat epävakaita, teollisuudella on vaikeuksia ja 

kotitalouksien menot ovat kasvaneet.  

 

Yhteiskunnallisten ja taloudellisten seurausten torjumiseksi meidän on päästävä takaisin 

kasvu-uralle ja keskityttävä Euroopan kilpailukykyyn ja rooliimme maailmanlaajuisena 

toimijana.  
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Tämä pätee transatlanttisiin suhteisiin. Yhdysvaltojen inflaation vähentämistä koskeva laki 

IRA on yhtäältä pyrkimys sovittaa yhteen energiakäänne ja energiavarmuus ja toisaalta merkki 

hiipivästä protektionismista. Se syrjii avoimesti EU:ssa tuotettuja sähköajoneuvoja ja 

vaikeuttaa transatlanttista yhteistyötä kriittisten mineraalien ja akkujen tuotannon alalla. 

 

Toivon, että kauppakiistat voidaan välttää ja että tämä protektionistinen Yhdysvaltojen laki 

tarjoaa sen sijaan foorumin Yhdysvaltojen ja EU:n johtajuudelle ilmastotoimissa ja 

energiavarmuudessa ja yhteistyölle yhteisten normien määrittelyssä. Ilmastonmuutosta olisi 

torjuttava yhdessä eikä toisen teollisen perustan kustannuksella.  

 

EU:n olisi pyrittävä saamaan kilpailuetua maailmanlaajuisesti pitäytymällä demokraattisissa 

arvoissaan ja jatkamalla ilmastotoimiaan. Meidän olisi edelleenkin pidettävä kiinni siitä, että 

mallimme voi olla toimiva. 

 

Olen tyytyväinen kauppa- ja teknologianeuvoston kolmannesta ministerikokouksesta saatuihin 

myönteisiin signaaleihin. Olemme onnistuneet pääsemään asiassa eteenpäin. Syrjiviä 

säännöksiä on käsiteltävä mahdollisimman laajalti.  

 

Tämä koskee esimerkiksi sähköajoneuvoja. Meidän on nyt tartuttava tilaisuuteen. Inflaation 

vähentämistä koskevaa lakia käsittelevä korkean tason työryhmä perustettiin juuri sitä varten. 

Meillä ei ole paljon aikaa.  

 

Me pyydämme vain oikeudenmukaista kohtelua. Myös EU tukee sähköautojen valmistajia, 

mutta me emme syrji ketään. Me odotamme samaa Yhdysvalloilta. 

 

EU:n ei pidä sortua kilpajuoksuun siitä, kuka ehtii protektionistissa toimissa pisimmälle.  

 

Meidän on vauhditettava julkisia investointeja Euroopassa ja käytettävä niitä välineenä aidosti 

eurooppalaisiin ratkaisuihin keskipitkällä aikavälillä. Mutta meillä on oltava tasapuoliset 

toimintaedellytykset sisämarkkinoilla ja maailmanlaajuisesti. Euroopan vihreän kehityksen 

ohjelman on oltava kasvustrategia.  

 

Kasvua syntyy myös uudistamalla energiamarkkinoitamme. Meidän on tehtävä niistä 

tulevaisuuden vaatimukset huomioon ottavat, ja meidän on tehtävä se yhdessä. Meidän on 

saatava ne toimimaan, tai muussa tapauksessa kilpailemme tulevaisuudessakin toisiamme 

vastaan.  

 

Tuemme jatkossakin toimenpiteitä, joilla helpotetaan kaasun varastointia ensi talveksi. 

Tuemme jatkossakin yhteishankintoja, ja meidän on monipuolistettava energialähteitämme.  

 

Meidän on otettava käyttöön vankka sääntelykehys tulevaisuutta varten. Jo nyt EU:n 

kaasuasetuksen meneillään olevassa tarkistuksessa sääntöjämme mukautetaan kaupan 

kysyntään ja vihreän vedyn siirtoon. Sähkömarkkinoita on tarkoitus tarkistaa ensi vuoden 

alussa. Vakuutan teille, että parlamentti on valmis antamaan panoksensa auttaakseen unionia 

kehittämään yhdessä energia-alan häiriönsietokykyä. 

 

Parlamentti on nyt ja jatkossakin mukana keskusteluissa. Toukokuussa julkistetusta 

RePowerEU-suunnitelmasta on tulossa todellisuutta. Sopimukseen päästiin eilen – lupausten 

mukaisesti ennen joulua. Olemme osoittaneet, että tarpeen vaatiessa voimme toimia nopeasti.  

 

Mitä kauemmin energiakriisi jatkuu, sitä vähemmän perusteltua on 122 artiklan käyttö toimien 

oikeusperustana.  
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Useimmilla komission ehdotuksilla on vaikutuksia järjestelmän tasolla, kuten pitääkin. Mutta 

parlamentti on otettava mukaan.  

 

Mainitsen esimerkkinä keskustelun hintakatosta. Se on jatkunut kuukausia, ja parlamentti olisi 

voinut tuoda siihen valtavasti lisäarvoa. Meidän on toimittava yhdessä.  

 

Euroalueen BKT:n kasvu on hidastunut tällä viimeisellä vuosineljänneksellä. Sen odotetaan 

hidastuvan edelleen, ja tuotannon supistuminen lyhyellä aikavälillä näyttää todennäköiseltä. 

Vuosi 2023 tulee olemaan haasteellinen. Taloudellinen perustamme on kuitenkin vahva, ja 

olemme selvinneet tänä vuonna paljon odotettua paremmin.  

 

Meidän on yhdessä pidättäydyttävä finanssipolitiikasta, joka ruokkii inflaatiota ja iskee 

kovimmin heikoimmassa asemassa oleviin. Tämä ei tarkoita sitä, etteikö joillakin aloilla olisi 

varaa suurempaan joustoon, mutta tasapaino on säilytettävä.  

 

EU:n talouden ohjausjärjestelmää on tarkasteltava uudelleen. Kestävään finanssipolitiikkaan 

tarvitaan asianmukainen ja uskottava kehys. Olen iloinen, että komissio käynnistää asiasta 

keskustelun jäsenvaltioiden ja Euroopan parlamentin kanssa. 

 

Meidän on kuitenkin edettävä nopeasti. Tämä on tehtävä vuonna 2023. 

 

Vuonna 2023 meidän on myös seistävä entistäkin vahvemmin Ukrainan rinnalla. He tarvitsevat 

meiltä jälleen poliittista, humanitaarista, sotilaallista ja taloudellista tukea sekä energia-apua.  

 

Emme voi antaa väsymykselle valtaa – sillä juuri sitä Venäjä toivoo. He haluavat ehdyttää 

järjestelmämme ja kärsivällisyytemme. Meidän on osoitettava samaa sitkeyttä, jota olemme 

pyytäneet ukrainalaisilta.  

 

Meidän on päästävä sopimukseen seuraavasta pakotepaketista ja varmistettava, että jäljellä 

olevat porsaanreiät tukitaan.  

 

Eilen myönsimme Saharov-palkinnon Ukrainan kansalle edustajanaan presidentti Zelenskyi. 

Hänen sanansa vakuuttivat meidät – ikään kuin tarvitsisimme vielä lisätodisteita – Ukrainan 

rohkeudesta ja päättäväisyydestä. Ylistin Ukrainan edistymistä maan 

EU-jäsenyyshakemukseen liittyvän Euroopan komission seitsemän suosituksen 

täytäntöönpanossa.  

 

Me voimme tukea ja me tuemme jatkossakin Ukrainan kansaa. 

 

Lopuksi haluan kiittää sinua, Petr, Tšekin puheenjohtajakaudesta. Olet luotsannut meitä viime 

kuukausien läpi ja saanut päätökseen lukuisia vaikeita asioita vaikeina aikoina.  

 

Toivotan lämpimästi tervetulleeksi tulevan puheenjohtajavaltion Ruotsin, ja odotan 

mielenkiinnolla yhteistyötä kanssasi, Ulf. 

 

Meidän taakkamme on edelleen raskas.  

 

Joka kerta kun tapaamme, se tuntuu muuttuvan yhä raskaammaksi. Olen kuitenkin vakuuttunut 

siitä, että yhdessä pystymme voittamaan erimielisyydet ja viemään Euroopan unionia 

eteenpäin. 
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Kiitos.  

 


